
IZVEŠTAJ SA CEV SEMINARA ZA MLADE MEĐUNARODNE SUDIJE 

Bled (Slovenija) 13-15.10.2017. god. 

 

 

Tokom proteklog vikenda ukazana mi je prilika da učestvujem na „Seminaru za mlade i 
talentovane sudije“ u organizaciji CEV-a. Seminar je održan u organizaciji Evropske sudijske 
komisije na Bledu. Ideja seminara bila je da se novijim međunarodnim sudijama predstave 
iskustva vrhunskih međunarodnih sudija sa velikih takmičenja, primena novih tehnologija u 
suđenju, pravci i filozofija razvoja odbojke FIVB-a i CEV-a itd. Plan Sudijske komisije CEV-a 
je da ovakva vrsta okupljanja postane redovna, odnosno realizovana barem na svake 2 godine 
sa različitim učesnicima. 

 

Učesnici ovog seminara bili su sledeće sudije: 

Erol Akbulut (ISR), Ivan Chumak (RUS), Yael Dotan (ISR), Mauro Goitre (ITA), Miklos Horvath 
(HUN), Daniel Jettkandt (NED), Slobodan Kovačević (MNE), Lukaš Kralovič (SVK), Pedro 
Lopes Pinto (POR), Iulia Mardar (MDA), Magdalena Niewiardowska (POL), Gregor Novak 
(SLO), Rebecca Rafn Hagen (DEN), Maria Rodriguez Machin (ESP), Lutz Steinmetz (GER), 
Risto Strandson (EST), Atanas Varbanov (BUL), Vasileios Vasileiadis (GRE), Sebastian 
Widlarz (ENG) i Jovan Jovanović (SRB). 

 

Predavači su bili članovi Evropske sudijske komisije Luciano Gaspari (ITA) i Zorica Bjelić 
(SRB), član Evropske medicinske komisije Zoran Nikolovski (CRO), kao i iskusne 
međunarodne sudije Suzana Jativa Rodriguez (ESP), Fabricio Pasquali (ITA) i Vladimir 
Simonović (SRB). Seminar su pomogli član Evropske sudijske komisije Pera Končnik (SLO) i 
međunarodni sudija Blaž Markelj (SLO). 

 

Teme predavanja su bile:  

• Upravljanje stresom  
• Koncentracija  
• Priprema za utakmicu  
• Uticaj novih tehnologija na suđenje 
• Čelendž procedure  
• Neke od nadležnosti prvog i drugog sudije, kao i međusobna komunikacija 

 

Između predavanja organizovane su male radionice po grupama, gde su vođene diskusije o 
raznim temama, da bi svaka grupa iznosila neke od zaključaka. 

 

Od instrukcija i saveta koji su se mogli čuti tokom ova dva dana izdvojio bih sledeće: 

• U CEV takmičenjima dozvoljeno je npr. skakanje igrača sa klupe nakon osvojenog 
poena i radovanje 

• S vremena na vreme poželjan je osmeh tokom utakmice 
• Dobar početak i korektan odnos sa ekipama pre utakmice umnogome olakšava posao 

kasnije 



• Biti fleksibilan kada je korišćenje tehnologije od strane ekipa u pitanju dokle god se ne 
uoči loša namera 

• Trudite se da služite odbojci a ne sudijskim delegatima 
• Slušanje muzike i određene vežbe disanja su tehnike koje neke iskusne sudije koriste 

kao pripreme pred utakmice na velikim takmičenjima 
• Prilikom nadigravanja, prvi sudija treba da ostane fokusiran pogledom na mrežu i 

sledeće odigravanje, a ne da prati let lopte nakon prijema i sl. 
• Međunarodne sudije moraju odlično poznavati elektronski zapisnik da bi mogli da 

intervenišu tokom utakmice i sami isprave nešto ukoliko zapisničar ne poznaje dovoljno 
engleski ili se ne snalazi 

• Dozvoljeno je da sudija traži čelendž za sebe ukoliko nije siguran u svoju odluku, bez 
obzira da li su ekipe iskoristile dozvoljeni broj čelendža ili ne 

• Izbegavati razgovor sa trenerima na terenu nakon utakmice o svojim odlukama po 
svaku cenu 

• Dozvoljeno i poželjno koristiti vodu tokom pauza 
• Trudite se da sudite treninge i prijateljske utakmice kada god možete, svaka praksa 

pomaže da budete bolji 

 

Analizirane su i neke situacije iz igre sa video klipovima i objašnjenjima. Pored tema koje su si 
ticale samog sudijskog posla, dr Zoran Nikolovski je govorio o generalnom pristupu učenju i 
razvoju, kao i o upravljanju stresom. Pogledali smo i 2 video klipa koji nekima mogu biti 
interesantni: 

• O učenju i razvoju: https://www.youtube.com/watch?v=hiiEeMN7vbQ 
• O upravljanju stresom: https://www.youtube.com/watch?v=RcGyVTAoXEU 

 

Takođe, predstavljena je i filozofija rada Evropske sudijske komisije, odnosno tendencija da 
što veći broj sudija dobije šansu da sudi značajnija takmičenja i napreduje. Bilo je reči i o ideji 
uvođenja statusa profesionalnog sudije na FIVB-u, međutim zaključak je da su male šanse da 
se to realizuje usled različitih ograničavajućih faktora. 

 

Za kraj, želeo bih da izrazim zahvalnost Odbojkaškom savezu Srbije, Evropskoj sudijskoj 
komisiji i UOSS što mi je ukazana čast da prisustvujem ovom seminaru koji je bio izuzetno 
koristan za sve učesnike, uz nadu da sam uspeo da prenesem bar deo utisaka. 

 

Veliki pozdrav, 

Jovan Jovanović 

 

 

 


